
با گذشت یک دهه از درخشش سردار آزمون 
در فوتبال روسیه، لیگ برتر این کشور به یکی از 
انتخاب های جدی برای بازیکنان ایرانی تبدیل 
شده است. در سال های اخیر، حضور بازیکنان 
ایرانــی در لیــگ فوتبــال روســیه شــتاب گرفته و 
باشگاه های روسی که طعم موفقیت با مهاجم 
ترکمن ایــران را چشــیده اند، حــالا در پی جذب 
ســتاره های نوظهــور فوتبــال ایران هســتند. در 
تازه ترین مورد، باشــگاه اخمت گروژنی روسیه با 
ع، مدافع تیم گل گهر سیرجان  محمدمهدی زار
قرارداد بســت؛ بازیکنی که پیش تر در فهرســت 
مدنظر اســتقلال و پرســپولیس نیز قرار داشت. 
با ایــن انتقــال، تعــداد لژیونر های ایرانــی حاضر 
در فوتبال روسیه افزایش یافت. تا پیش از سال 
۲۰۱۲، لیگ روسیه برای بازیکنان ایرانی مقصدی 
ناشناخته به شــمار می رفت. اما ســردار آزمون، 
مهاجم جوان و آینده دار سپاهان، در ۱۸ سالگی 
راهی روبین کازان شد و نخستین گام را به عنوان 
لژیونــری ایرانــی در این کشــور برداشــت. آزمون 
طی ۹ سال حضور خود در روسیه برای تیم های 
روبین کازان، روســتوف و زنیت ســنت پترزبورگ 
بــه میــدان رفــت و در ۲۷۲ مســابقه، ۱۱۰ گل بــه 
ثمــر رســاند. همیــن عملکــرد درخشــان، نــام او 

را در میــان مهاجمــان موفــق این کشــور مطرح 
کرد و در نهایت در ســال ۲۰۲۱ با قــراردادی معتبر 
به بایرلورکــوزن آلمــان پیوســت. پــس از آزمون، 
بازیکنانی، چون رضا شــکاری، علیرضا حقیقی، 
ســعید عزت اللهــی، میــلاد محمــدی و محمــد 
قربانی نیز شانس خود را در لیگ روسیه آزمودند. 
هرچند تجربه برخی از آنها نظیر علیرضا حقیقی، 
که تنهــا در یــک دیدار بــه میــدان رفــت و دو گل 

دریافــت کــرد، چنــدان موفقیت آمیــز نبــود. در 
مقابــل، میــلاد محمــدی بــا ۸۳ بــازی، ۳ گل و 
۶ پــاس گل در ســه فصــل بــرای اخمــت گروژنی 
عملکرد قابل قبولی داشــت. ســعید عزت اللهی 
نیز در بازه زمانی ۲۰۱۵ تا ۲۰۱۸ برای روستوف، آنژی 
ماخاچ قلعه و آمکار به میدان رفت و در مجموع 
۴۵ بازی انجام داد و ۳ گل به ثمر رساند. محمد 
قربانــی، دیگــر لژیونــر جــوان ایرانی، طــی فصل 

گذشــته در ۳۳ بازی بــرای اورنبورگ بــازی کرد و 
موفق به ثبت ۴ گل و یک پاس گل شد. در حال 
حاضر سه بازیکن ایرانی در لیگ روسیه فعالیت 
دارند. محمد محبی، مهاجم پیشین استقلال، 
از ســال ۲۰۲۳ بــه عضویت تیــم روســتوف درآمد 
کنــون در ۴۹ دیــدار، ۱۲ گل زده و ۸ پــاس گل  و تا
داده است. ســعید ســحرخیزان، مهاجم جوان 
، نیز در ســال ۲۰۲۴ به اورنبورگ پیوســت  گل گهر
و در ۳۰ بازی، ۸ گل به ثمر رســاند و یک پاس گل 
ثبت کرد. همچنیــن محمدجواد حســین نژاد، 
هافبک سپاهان، با عقد قراردادی راهی دینامو 
ماخاچ قلعــه شــد و در ۳۰ بــازی، ۳ گل و ۵ پــاس 
گل به نام خود ثبت کرده اســت. با اضافه شدن 
ع بــه اخمــت گروژنــی، حضور  محمدمهــدی زار
بازیکنان ایرانی در لیگ روسیه روندی چشمگیر 
یافته است. لیگی که حالا با نگاهی امیدوارانه تر 
نسبت به استعداد های فوتبال ایران، تبدیل به 
یکی از ایســتگاه های مهم بــرای ورود به فوتبال 
حرفه ای اروپا شده است. البته شاید این مقصد 
جذاب برای بازیکنان ایرانی به نوعی باعث افت 
که اغلب بازیکنانی  فنی و درجا زدن آنها شود چرا
که نام برده شــد عمــاً راهی به لیگ هــای معتبر 

پیدا نکردند و نهایتاً بازگشتی به عقب داشتند. 

11ورزش سال هفتم
شماره  2163

شنبه 
1404 .05 .04
01  صفر 1447   / 26    جولای  2025

a r m a n m e l i . i r

یخبندان بازیکنان ایرانی در سرمای فوتبال روسیه

حسن یزدانی از تشک کشتی تا دیپلماسی ورزشی
انتخابــات کمیســیون ورزشــکاران اتحادیــه 
جهانــی کشــتی بــا حضــور ۱۴ نامــزد سرشــناس از 
جمله حســن یزدانی، قهرمان المپیــک و جهان، 
همزمــان بــا مســابقات قهرمانــی جهــان ۲۰۲۵ در 
گرب برگــزار خواهد شد.کمیســیون ورزشــکاران  زا
اتحادیه جهانی کشــتی از ســپتامبر )شــهریورماه( 
ترکیب تازه ای به خود خواهــد گرفت. پس از پایان 
مهلــت تعیین شــده )۱۵ جــولای / ۲۴ تیرمــاه(، ۱۴ 
کشــتی گیر از نقاط مختلــف جهان بــرای عضویت 
در این نهاد نامزد شــدند؛ فهرســتی که نام حسن 
یزدانی، پرافتخارترین کشتی گیر ایران در سال های 
، در آن جای گرفتــه اســت.این انتخابات در  اخیــر
گرب  جریان مســابقات قهرمانی جهــان ۲۰۲۵ در زا
برگــزار می شــود و ۹ عضو )شــامل حداقل ســه زن( 
بــا رأی مخفــی ورزشــکاران شــرکت کننده انتخاب 
خواهند شــد. اعضای منتخب، رئیس کمیسیون 

را برمی گزیننــد؛ فــردی که به مــدت چهار ســال در 
هیئــت رئیســه اتحادیــه جهانــی کشــتی عضویت 
خواهــد داشــت و از حــق رأی در کنگــره ایــن نهاد 

برخوردار می شود.

   چرا این انتخابات اهمیت دارد؟
مهم تریــن  از  یکــی  ورزشــکاران  کمیســیون 
بازو های مشورتی و اجرایی اتحادیه جهانی کشتی 
اســت که علاوه بر دفاع از حقوق کشــتی گیران، در 
سیاســت گذاری های کلان ایــن رشــته تأثیرگــذار 
است. حضور چهره هایی مانند حســن یزدانی در 
این کمیسیون می تواند معادلات را برای کشور های 
کــه این کمیســیون  صاحب نــام تغییــر دهــد؛ چرا
صــدای مســتقیم ورزشــکاران در ســطح جهانــی 
است و نقش کلیدی در جهت دهی به تصمیمات 
اتحادیه دارد.حسن یزدانی که سابقه قهرمانی در 

المپیک و چندین دوره جهانی را دارد، نه تنها یکی 
از محبوب تریــن چهره هــای کشــتی ایران اســت، 
بلکه اعتبار بین المللــی بالایی نیــز دارد. عضویت 
او در این کمیسیون می تواند صدای کشتی گیران 
ایرانــی و حتی قاره آســیا را پررنگ تر کنــد و در عین 
حــال دیپلماســی ورزشــی ایــران را در ایــن رشــته 

توسعه دهد.
فهرســت کامــل نامزد های تأیید شــده بــه این 

شرح است:
۱. آرتور آلکسانیان )ارمنستان(

۲. عبداللطیف محمد احمد )مصر(
۳. نیکولااس د لانگه )آفریقای جنوبی(

۴. بیلیانا دودووا )بلغارستان(
کیان )آرژانتین( ۵. آرسن جولفالا

۶. ایرینا کولیادنکو )اوکراین(
۷. تاماش لورینچ )مجارستان(

۸. جسیکا لاورز-مک بین )استرالیا(
کی )یونان( ۹. ماریا پروولارا
کی )ژاپن( ۱۰. یویی سوسا

۱۱. المیرا سیزدیکووا )قزاقستان(
۱۲. آیسولوو تینیبکوا )قرقیزستان(

کیپ ورد / دماغه سبز( ۱۳. آنتونی وسلی )
۱۴. حسن یزدانی )ایران(

بر اساس مقررات اتحادیه جهانی، هر قاره باید 
نماینده ای در این کمیسیون داشته باشد و یکی 
از اعضا نیز به عنوان نماینده کمیسیون در کمیته 

اجرایی شورای قاره ای فعالیت خواهد کرد.
با توجه به جایگاه و محبوبیت حســن یزدانی، 
در صورت انتخاب، او می تواند به یکی از مهم ترین 
صدا های ورزشکاران در عرصه بین المللی تبدیل 
شود و نقش مؤثری در شکل دهی به سیاست های 

آینده کشتی ایفا کند.

گفتوگو
زنوزی: 

حق با بیرانوند است
کتور تبریز از بی تمایلی بازیکنان  مالک باشگاه ترا
این تیم نســبت به پیوســتن به پرسپولیس سخن 
کید کرد که ســقف قرارداد تعیین شــده در  گفت و تأ
باشگاهش، بسیار پایین تر از مبلغ درخواستی برخی 
بازیکنان اســت. محمدرضا زنــوزی در گفت وگویی 
تفصیلی با یــک برنامــه تلویزیونی، ضمن اشــاره به 
کتور اظهار داشــت: در فصل  اهداف پیــش روی ترا
کتــور بایــد در لیــگ برتــر، جــام حذفی و  جــاری، ترا
لیــگ قهرمانــان آســیا حضــور یابــد و نزدیک بــه ۵۰ 
مسابقه را پشت سر بگذارد. از همین رو، اسکوچیچ 
در تمامــی پســت ها دو بازیکــن جذب کرده اســت. 
وی افزود: ســعی کردیم با توجه بــه ظرفیت فوتبال 
ایران، تیمی قدرتمند ببندیم. اسکوچیچ در جذب 
بازیکــن عملکــردی مطلــوب داشــته و ثابــت کرده 
در این حــوزه توانمنــد اســت. او از نظر شــخصیتی 
گر  نیز فــردی قابل احتــرام بــوده و بــه اعتقاد مــن، ا
در جام جهانی ســکان هدایت تیم ملــی را بر عهده 
داشــت، از انگلیس شــش گل دریافت نمی کردیم. 
زنوزی با اشاره به اصلاحات صورت گرفته در ورزشگاه 
یــادگار امــام )ره( تبریــز گفت: چمــن این ورزشــگاه 
کنون هیبریدی شــده و ظرف یک مــاه آینده قابل  ا
بهره بــرداری اســت. البتــه مســیر های دسترســی و 
امکانات ورزشــگاه همچنان نیاز به بهبــود دارد. او 
درباره قیمت های نجومی نقــل و انتقالات تصریح 
کرد: وقتی ایجنت ها کنترل باشــگاه ها را در دســت 
می گیرند، شــاهد چنیــن وضعیتی هســتیم. برخی 
از آنهــا، بازیکنــان را بسته بندی شــده پیشــنهاد 
می دهنــد. متأســفانه برخی باشــگاه ها نیــز اختیار 
را کامــاً بــه دســت ایجنت هــا داده انــد. ایــن رویــه 
باعث شــده قیمت بازیکنان داخلی نسبت به بازار 
کتور  بین المللی کاماً غیرمنطقی باشــد. مالــک ترا
ادامــه داد: بهترین بازیکن ســه فصل اخیــر لیگ با 
قراردادی ۵۰۰ هزار دلاری در اختیار ماست. مقایسه 
کنید با قرارداد های ۱۰۰ یا ۱۵۰ میلیارد تومانی برخی 
تیم ها. ما فصل گذشــته برای علیرضــا بیرانوند ۳۵ 
میلیارد پرداخــت کردیــم، در حالی کــه تیمی دیگر 
برای دروازه بان خود ۱۲۰ میلیارد هزینه کرده است. 
زنوزی ضمن پذیــرش برخی اشــتباهات در جذب 
بازیکنان خارجی، اظهــار کرد: در چند مــورد، خود 
من مسئولیت اشتباهات را می پذیرم. مثاً در مورد 
بازیکنی که سابقه بیماری قلبی داشت و امکان بازی 
پیدا نکرد. او دربــاره پرونده بیرانونــد و اختلافات با 
باشگاه پرسپولیس گفت: پیش تر فکر می کردم این 
پرونده پنجــاه پنجاه اســت، اما حــالا معتقدم حق 
با بیرانوند اســت. بــا این حــال، بــرای کاهش تنش 
در فوتبال و حفظ آرامش ورزشــگاه ها، تلاش کردم 
ماجرا به شکلی مســالمت آمیز حل شــود. نباید به 
گران  ســمتی برویم که لیگ را بــدون حضور تماشــا

برگزار کنیم. 

کوتـــــــــــاه
لیگ برزیل مقصد بعدی مهدی طارمی؟

گرد داویده آنچلوتی شود. مهاجم ایرانی نراتزوری ممکن است شــا
پس از علاقه  مهــدی لیدزیونایتــد به طارمــی و همچنین حضــور او در 
لیست خرید وست هم، بشیکتاش و فولام، حالا بوتافوگوی برزیلی نیز 
کراتی برای جذب او داشته اســت.به گزارش گاتزتا دلو اسپورت، در  مذا
، باشــگاه بوتافوگو برای جذب مهدی طارمی وارد عمل  ســاعات اخیر
کین  شده؛ باشگاهی که داویده آنچلوتی هدایتش را برعهده گرفته و خوا
کوریا، مهاجم فصل قبل اینتر نیز در آن حضور دارد.فردا در روز شــروع 
تمرینات نراتزوری در کمپ آپیانو جنتیله حاضر نخواهد بود، اما طارمی 
به دلیل مشکلات شخصی اش در ایران، با این باشگاه ایتالیایی توافق 
کراتی با مدیر برنامه های  کرده که مرخصی اش تمدید شود. بوتافوگو مذا
مهاجم سابق پورتو داشته و برای جذب او باید درخواست ۸-۹ میلیون 
یورویی اینتر را برآورده کند. هرچند طارمی در ابتدا تمایلی به بررســی 
گزینه های خارج از اروپا نداشــت، اما حالا ممکن اســت با پیوســتن به 

این تیم در ریودوژانیرو موافقت کند.

ستاره لیگ برتر در تمرینات تیم اماراتی
ستاره ایرانی جدید شباب الاهلی برای حضور در تمرینات باشگاهی 
راهی امارات شد.  رضا غندی پور که یکی از مهره های شاخص در نقل 
کره بــا تیم های  و انتقالات تابســتانی بــود و باشــگاه پیکان پــس از مذا
خواهان وی تصمیم گرفت بازیکن خود را راهی شباب الاهلی کند و این 
مهاجم آینده دار هم برای حضور در تمرینات تیم جدیدش به امارات 
رفت.رضا غندی پور که فصل گذشته به عنوان بازیکن سرباز برای ملوان 
انزلی به میدان رفت و عملکــرد خوبی در ترکیب این تیم داشــت، طی 
توافق پیکان و شــباب الاهلی راهی این تیم اماراتی شده و به زودی در 
تمرینات هم شرکت می کند.این مهاجم ۱۹ ساله که در فصل اخیر لیگ 
برتر ۸ گل در ۲۳ مســابقه لیگ برتر به ثمر رســاند، با توجــه به دریافت 
مجوز خروج از کشور توانست به امارات برود، اما هنوز به اردوی شباب 
الاهلی در اتریش اضافه نشده است.غندی پور با پیگیری باشگاه شباب 
الاهلی درخواست ویزا داده تا بتواند هرچه زودتر به محل اردوی پیش 
فصل این تیم در اتریش اضافه شود و در کنار سعید عزت اللهی و سردار 

آزمون کارش را شروع کند.

ستاره سپاهان به تیم اماراتی نرفت!
ســتاره ملی پــوش ســپاهان در تمرینــات آماده ســازی پیــش فصل 
تیمش حضــور دارد.  محمدمهدی محبــی همچنان تحت قــرارداد با 
باشــگاه ســپاهان اســت و همین مســئله موجب شــده تا فعــلا منتظر 
مکاتبات مدیران ایرانی با باشگاه کلباء و پاسخ به نامه اماراتی ها بماند و 
فعلا انتقال او به تاخیر بیفتد که بعید به نظر می رسد خیلی طول بکشد.
باشگاه کلباء امارات نامه رسمی خود را برای جذب محبی به سپاهان 
ارسال کرده و خواستار اعلام شرایط برای نحوه انتقال مبلغ رضایت نامه 
۶۰۰ هزار دلاری این ستاره ملی پوش است، اما با این وجود عدم پاسخ 
ایرانی ها به طرف مقابل کاری کرده تا شماره ۱۰ طلایی پوشان در اردوی 
ترکیه باشد. محبی در روزهای گذشته همراه با دیگر بازیکنان سپاهان 
تمرین کرده و صبح امروز نیز در کنار طلایی پوشان به تمرین پرداخت، 

اما بعید است که فصل جدید را همراه با طلایی پوشان آغاز کند.

اســتاندار ایلام با اشــاره به افزایش تــردد زائران در ایــام محرم و 
اربعین، از آمادگی کامل مرز مهران برای پذیــرش روزانه تا ۳۰۰ هزار 
نفر خبر داد. احمــد کرمی صبح ٢ مــرداد در جمع خبرنــگاران در 
شهرســتان دره شــهر با بیان اینکه مرز مهران یکــی از پرترددترین 
مرزهــای کشــور در ایام اربعین اســت، اظهــار کرد: در طول ســال، 
حدود هشــت میلیون تردد از مرز مهران ثبت می شود که معادل 
میانگین ماهانه ۵۰۰ هزار نفر اســت. تنها در ایــام اربعین، بیش از 
سه ونیم میلیون تردد ثبت می شود که حجم بسیار قابل توجهی 
اســت. وی با بیان اینکه از چند ماه گذشته ســتاد اربعین استان 
ایــلام فعــال شــده و کمیته هــای تخصصــی آن در حــال فعالیــت 
هســتند، افــزود: امســال بــا توجه بــه شــرایط منطقــه و انســجام 
مثال زدنی مردم در مراسم تاسوعا و عاشورا، پیش بینی می کنیم 
که با گرم ترین و شــلوغ ترین اربعین مواجه باشــیم. کرمی با اشاره 

به تردد بیش از ۱۸۰ هزار نفر در دهه اول محرم از مرز مهران، گفت: 
تمهیدات لازم بــرای خدمات رســانی مطلــوب به زائــران در همه 
بخش ها فراهم شده است. از قرارگاه آب گرفته تا حدود ۴۰۰ موکب 
در مسیر زوار و پایانه شــهید ســلیمانی، برای پذیرایی و خدمات 
مستقر شــده اند. وی ادامه داد: قرارگاه آب به صورت کامل فعال 
شده و امکاناتی مانند تأمین آب شرب، سیستم های سرمایشی، 
خدمــات درمانــی، تجهیــزات بهداشــتی و خدمــات اســکان در 
نقاط مختلف اســتان به ویژه شــهر مهــران پیش بینی شــده اند. 
اســتاندار ایلام به هماهنگی با طرف عراقی نیز اشــاره کرد و گفت: 
نشست های مشترکی با استاندار استان واسط عراق و مسئولان 
عراقی مرز رباطیه برگزار شــده و تعامل خوبی بین دو کشــور برقرار 
است. همچنین معاون امنیتی وزیر کشــور و رئیس ستاد اربعین 
عراق اخیراً بازدید مشــترکی از مــرز مهران داشــتند. کرمی با اعلام 

اینکه در ایام پرحجم اربعین، مرز مهران ظرفیت تردد روزانه تا ۳۰۰ 
هزار نفر را دارد، اظهار کرد: خوشــبختانه تمامی زیرســاخت های 
لازم بــرای این حجم از تردد مهیا شــده اســت و با توجــه به تجربه 
چندین ساله، اســتان ایلام آمادگی کامل برای میزبانی از زائران را 
دارد. وی همچنین از راه اندازی زودهنگام سامانه »سجاد« خبر 
داد و گفت: این سامانه به تســهیل فرآیند عبور زوار بسیار کمک 
کرده و زمان عبور از گذرنامه را در ایران به کمتر از پنج ثانیه کاهش 
داده است. در طرف عراقی نیز هماهنگی های لازم برای تسریع در 
کید بر اینکه  فرآیند خروج صورت گرفته است. استاندار ایلام با تأ
کنون  کنون آغاز شده، افزود: از ابتدای محرم تا تردد زائران از هم ا
روزانــه بین ۱۵ تــا ۲۲ هــزار نفــر از مرز مهــران تــردد دارنــد و تمامی 
دســتگاه های نظامی، انتظامی، امدادی، خدماتــی و مردمی در 

حالت آماده باش کامل هستند. 

استاندار ایلام: 

مهران برای میزبانی از شلوغ ترین اربعین آماده است

شــهرستان
گــــزارش 

 آخرین وضعیت 
اصلی ترین منبع آبی دامغان 

مدیرعامل شــرکت آب منطقــه ای ســمنان از کاهش 
آب پشت سد دامغان در آستانه دومین ماه تابستان در 

مقایسه با مدت مشابه سال قبل خبر داد. 
حمید احسانی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: میزان 
کنون با بیش از هفت درصد  پرشدگی ســد دامغان هم ا
کاهش نســبت بــه ســال آبی قبــل بــه ۵۲ درصد رســیده 

است. 
بــه گفتــه مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای ســمنان 
میزان پرشدگی این سد در ســال آبی گذشته در همین 

زمانی ۵۹ درصد بوده است. 
وی با بیــان اینکه میزان ورودی لحظه ای آب به ســد 
کنــون بســیار ناچیــز و جزئی ســت، اضافه  دامغــان هم ا
کرد: این در حالی ســت که ســال گذشــته میزان ورودی 
لحظه ای آب به ســد دامغان در مدت مشابه سال قبل 

۲۳۱ لیتر بر ثانیه بوده است. 
مدیرعامــل شــرکت آب منطقــه ای ســمنان خروجی 
لحظه ای سد شهید شاهچراغی در سال آبی فعلی را ۲۷۸ 
لیتر بــر ثانیه اعــلام و اظهار کــرد: میزان این شــاخص در 
مدت مشابه سال آبی قبل ۴۵۱ لیتر بر ثانیه بوده است. 

دبیــر گارگــروه ســازگاری بــا کــم آبی اســتان ســمنان از 
ســد دامغان به عنوان مهم تریــن منبع آبی شهرســتان 
دامغان نام برد و خاطرنشــان کرد: تراز نرمال سد شهید 

شاهچراغی دامغان ۱۶. ۵ میلیون مترمکعب است. 
وی از کاهش حجم مخزن سد دامغان از ابتدای سال 
کنون، خبر داد و تصریح کرد: حجم مخزن  آبی جاری تا
کنــون بــه ۸. ۶۵ میلیون متــر مکعب  ســد دامغان هــم ا
رسیده و این در حالی ســت که این رقم در مدت مشابه 

سال قبل ۹. ۷۵ میلیون مترمکعب بوده است. 
مدیرعامــل شــرکت آب منطقــه ای اســتان بــا اشــاره 
به کمبــود منابــع آبی در بســیاری از اســتان های کشــور 
افزود: متاســفانه بــه دلیل تغییــرات اقلیمــی و گرمایش 
زمین، امســال هم شــاهد تــداوم خشکســالی در بخش 
عمده ای از کشــورمان از جمله اســتان سمنان هستیم 
لذا صرفه جویی در منابع فعلی و مدیریت مصرف امری 
ضروریاســت کــه بایــد مــورد توجــه عمــوم مشــترکین در 

بخش های سه گانه شرب، کشاورزی و صنعتی باشد. 
وی بــا اشــاره بــه نقــش مهــم موثریــن و رســانه ها 
گاهی بخشی به مردم گفت: صاحبان تریبون و فعالان  درآ
رسانه ای به عنوان گروه های مرجع در جامعه می توانند 

به فرهنگسازی در این بخش کمک کنند. 
وی با اشــاره به اینکه بیش ترین مصرف آب در بخش 
کیــد کــرد: بــا توجــه بــه محدودیــت  کشــاورزی اســت تا
منابــع آبــی و تغییــرات اقلیمــی، کشــاورزان هم اســتانی 
باید بــه دنبال روش هــای کاهــش مصــرف آب در در دو 
بخــش زراعــی و باغــداری باشــند. ضمــن اینکه توســعه 
سیســتم های نوین آبیاری در اســتان نیز امــری حیاتی 

است که باید با جدیت بیشتری پیگیری شود. 

مدیرعامل توزیع برق استان:

۱۰ هزار مشترک بد مصرف در کرمانشاه داریم
کوتــــاه

مدیرعامــل شــرکت توزیــع نیــروی بــرق کرمانشــاه بــا اشــاره به 
روزهای گرم پیش رو و احتمال شکسته شدن رکورد مصرف برق در 
کرمانشاه، خواستار همراهی مشترکان شد. عبدالرضا علیرضاپوری 
در گفت و گو با ایســنا، با اشــاره به گرمای هوا در روزهای اخیر و به 
گرچه فعلا رکورد جدید مصرف  تبع آن افزایش مصرف برق، افزود: ا
برق نداشته ایم و رکورد مصرف برق کرمانشاه همان ۹۳۵ مگاوات 
است که در تیر رخ داد، اما این احتمال وجود دارد که طی روزهای 
آینده ثبت رکورد جدید را شاهد باشیم.وی با بیان اینکه هر سال 
پیک مصرف برق معمولا در مرداد رخ می دهد، گفت: پیش بینی 
ما این اســت کــه امســال به پیــک ۹۸۰ مــگاوات برســیم کــه البته 
امیدواریم با مدیریت مصــرف و همراهی مشــترکان این پیک رخ 
ندهد.علیرضاپوری ابراز امیدواری کرد، با گذر از مرداد، به تدریج 
میزان مصرف بــرق نیز کاهــش پیدا کنــد.وی با بیــان اینکه  برای 
گذر از این روزهای گرم و به حداقل رســاندن خاموشی ها نیازمند 
همراهی مشترکان هستیم، یادآوری کرد: از تمامی مشترکان تقاضا 
داریم اســتفاده از تجهیزات برقی پُرمصرف مانند اتو، ظرفشویی، 
لباسشویی و ... را به ســاعات غیرپیک و ترجیحا بعد از یازده شب 
موکول کنند.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان کرمانشاه 
تنظیــم دمــای سیســتم سرمایشــی روی ۲۵ درجــه ســانتی گراد را 
نیــز از راه های مهــم صرفه جویی دانســت و گفــت: از همــه تقاضا 
داریم به پویــش ۲۵ درجــه  ســانتی گراد بپیوندند.علیرضاپوری با 
بیان اینکه حتی خاموشــی کردن دو لامپ کم مصرف از ســوی هر 
مشــترک که صرفه جویــی حــدود ۱۰۰ واتی را بــه همــراه دارد نیز در 
کاهش پیک مصرف برق موثر است، عنوان کرد: با توجه به اینکه 
گر هر مشترک  نزدیک به ۸۰۰ هزار مشترک تجاری و خانگی داریم، ا
۱۰۰ وات صرفه جویــی داشــته باشــد پیک مصــرف تــا ۸۰ مگاوات 
کاهش خواهد یافت که رقم قابل توجهی است.مدیرعامل شرکت 

توزیع نیروی برق اســتان کرمانشــاه دربــاره چرایــی افزایش برخی 
خاموشی های اعلام نشــده در روزهای اخیر نیز گفت: با توجه به 
گرمای هوا، در برخی ساعات خصوصا شب و ظهر مصرف لحظه ای 
بســیار بالا می رود و با توجه به اینکه انرژی برق از تولید به مصرف 
بوده و امــکان ذخیــره نــدارد، با کاهــش فرکانــس شــبکه و فرمان 
قطع اتوماتیک برای پست ها و فیدرها مواجه می شویم. از سوی 
دیگر فشار بالایی که به دلیل گرما و افزایش مصرف به شبکه وارد 

می شود، موارد حوادث را افزایش می دهد.

   وجود ۱۰ هزار مشترک بدمصرف 
وی در ادامــه از وجود نزدیک بــه ۱۰ هزار مشــترک بدمصرف در 
استان یاد کرد و ادامه داد: البته این تعداد، به نسبت کل ۸۶۰ هزار 
مشــترکی که داریم چندان زیاد نیســت.مدیرعامل شرکت توزیع 

نیروی برق استان کرمانشاه گفت: مصرف برق این مشترکان ۲.۵ 
تا چهار برابر الگوی مصرف است.علیرضاپوری با بیان اینکه برای 
این مشــترکان قبــض ۱۵ روزه صــادر می شــود و برای برخــی از آنها 
کنتور هوشــمند نیز نصب شــده، افزود: چنانچــه روند بدمصرفی 
گزیر به قطع برق آنها خواهیم  این مشترکان ادامه داشته باشد، نا
شــد.وی همچنیــن از تــداوم برخــورد بــا ادارات و دســتگاه های 
کیپ های ما به صورت مستمر  پرمصرف برق نیز خبر داد و گفت: ا
وضعیت مصرف برق دستگاه ها و خصوصا بانک ها را رصد می کنند 
و در صورت مصرف بالا به آنها اخطار داده می شود و در گام بعدی 

برق بخش های پرمصرف قطع خواهد شد.

   تشدید برخورد با ماینرهای غیرمجاز
مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی برق اســتان کرمانشــاه یکی از 
مواردی که باعث فشار مضاعف به شبکه برق می شود را فعالیت 
دســتگاه های غیرمجاز اســتخراج رمــز ارز اعــلام کرد و افــزود: این 
دستگاه ها به دلیل مصرف قابل توجه، خسارت زیادی به شبکه 
برق وارد می کنند.علیرضاپوری با بیان اینکه با جدیت با ماینرهای 
غیرمجاز برخورد کرده و نسبت به شناسایی و جمع آوری آنها اقدام 
می کنیم، اظهار کرد: از ابتدای امسال ۶۰۰ دستگاه ماینر غیرمجاز 
در اســتان کشــف و ضبط شــده اســت.وی از افزایش قابــل توجه 
کز غیرمجاز اســتخراج رمز ارز نسبت به سال گذشته  برخورد با مرا
خبر داد و گفت: در مدت مشــابه سال گذشــته ۲۰۰ دستگاه ماینر 
در استان کشف و ضبط شــده است. البته بخشــی از این برخورد 
حاصل همکاری خوب سایر دستگاه ها است.مدیرعامل شرکت 
کید بــر اینکه برخــورد با  توزیع نیــروی برق اســتان کرمانشــاه بــا تا
اســتخراج غیرمجاز رمز ارز باید بازدارنده باشــد، خاطرنشان کرد: 

دود این فعالیت های غیرمجاز به چشم مشترکان می رود.

پرداخت تسهیلات بهسازی ناوگان عمومی 
مسافری خراسان شمالی 

معاون حمــل و نقــل اداره کل راهــداری و حمل و نقــل جاده ای 
خراسان شمالی با اشــاره به اینکه فرسودگی یکی از مشکلات حمل 
و نقــل عمومــی در این اســتان اســت، گفــت: ۴۲ درصد تســهیلات 
بهســازی نــاوگان عمومــی مســافری اســتان پرداخت شــد. ســعید 
سبحانی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ۴۲ درصد تسهیلات بهسازی 
ناوگان عمومی مســافری برون شــهری در اســتان از محــل بند الف 
تبصره ۱۸ قانون بودجه ۱۴۰۲ توســط بانک عامل پرداخت شد. وی 
افزود: ۴۲ درصد تســهیلات بهســازی و تعمیرات ناوگان اتوبوســی و 
مینی بوسی فعال در استان از محل بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه 
۱۴۰۲ در استان توسط بانک عامل پرداخت شد. سبحانی ادامه داد: 
، تعداد ۳۰ دســتگاه اتوبوس واجد شرایط  از محل تســهیلات مذکور
بــه بانک عامــل معرفی شــدند کــه ۱۲ میلیــارد  و ۹۰۰ میلیــون تومان 
اعتبار برای بهسازی ۱۹ دستگاه پرداخت شده است. وی اظهارکرد: 
۱۱ دســتگاه مینی بوس نیز برای دریافت تســهیلات بــه بانک عامل 
معرفی شــدند که از این تعــداد، تســهیلات ۱۰ دســتگاه مینی بوس 
به مبلغ ســه میلیــارد تومان پرداخت شــد. ســبحانی ادامــه داد: بر 
اساس شــیوه نامه یاد شــده، ۶۳ دســتگاه ناوگان عمومی مسافری 
مشمول بهسازی شدند و طبق اعتبار تخصیص یافته، ۴۱ دستگاه 
کنون ۲۹ دستگاه  از تسهیلات بهره مند می شوند که از این تعداد تا
اتوبوس و مینی بوس تسهیلات را دریافت کردند و مابقی در حال اخذ 
تســهیلات هســتند. به گفته معاون حمل و نقل اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای خراســان شــمالی، ۴۳۵ دســتگاه اتوبوس و 
مینی بوس در بخش جا به جایی مسافران استان فعالیت می کنند. 

 حمایت شهرداری شهرکرد 
از پایگاه های اوقات فراغت مساجد

رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری شهرکرد از حمایت 
ح »مسجد کانون نشاط« در مساجد  این سازمان از اجرای طر
کبر ایازی در جلسه برنامه ریزی اجرای طرح غنی  شهرکرد خبر داد. ا
سازی اوقات فراغت نوجوانان و جوانان در مساجد گفت: تربیت 
نوجوانان در مساجد، فرصتی برای ساختن جامعه ای ایمانی و 
شهری عاری از معضلات اجتماعی است. وی محوریت نامه ۳۱ نهج 
البلاغه برای فعالیت های طرح مسجد کانون نشاط را نقطه قوت 
ح برشمرد و افزود: آموزه های قران و نهج البلاغه، منابعی  این طر
 موثق و همه جانبه برای تربیت اجتماعی نوجوانان و جوانان است. 
کید بر حمایت سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی  ایازی با تا
شهرداری شهرکرد از کانون های فرهنگی هنری فعال در مساجد 
ح مسجد کانون  شهرکرد تصریح کرد: انجام تبلیغات شهری طر
نشاط، حمایت از کلاس های تربیتی، برگزاری فستیوال ورزشی 
حلقه های  و  آموزشی  و  فرهنگی  اردوهای  مسجد،  بچه های 
کتابخوانی مساجد در طول تابستان، در دستور کار این سازمان قرار 
دارد. رئیس سازمان فرهنگی اجتماعی شهرداری شهرکرد همچنین 
به اهدای کتاب تخصصی کودک و نوجوان به مساجد شهرکرد در 
سال گذشته در قالب طرح طراوت اشاره و خاطر نشان کرد: اهدای 
کتاب تخصصی به کانون های مساجد در طول تابستان نیز انجام 

خواهد شد. 


